



СОДЕРЖАНИЕ

От редакции 7

ТЕОРЕТИЧЕСКИЕ ПРОБЛЕМЫ СОЦИОЛИНГВИСТИКИ

Ли Юймин. К вопросу о национальной языковой компетенции 8

МЕТОДЫ СОЦИОЛИНГВИСТИКИ

Дорофеев Ю.В. Языковая биография как метод социолингвистического исследования 25

ЯЗЫКОВАЯ СИТУАЦИЯ

Гасанова М. А. Коммуникативные неудачи в дагестанском рекламном дискурсе 39

Колесник Н.Г. Новейшие украинские заимствования в современном русском языке 47

ЯЗЫКОВАЯ ПОЛИТИКА

Shelestyuk E.V. Soviet language policy and education in the post-WWII period. 60

ТРИБУНА МОЛОДОГО УЧЕНОГО

Kashkarova P.V. Phonetic variation and change of Russian in the city of Cheboksary 86

Кузнецов Н.А. Современная социолингвистическая ситуация в городе Майкопе 101

ЗАМЕТКИ ДИСКУССИОННО-АНАЛИТИЧЕСКОГО КЛУБА ПО ЯЗЫКОВОЙ ПОЛИТИКЕ

Восьмое заседание Дискуссионно-аналитического клуба по языковой политике (Москва, Институт языкоznания РАН, 25 мая 2021 г.) (Е.А. Ренковская) 119

СЛОВАРЬ СОЦИОЛИНГВИСТА

Языковое законодательство (М.В. Орешкина) 125

НАУЧНОЕ МЕРОПРИЯТИЕ

Фестиваль миноритарных языков в Швеции (И.Ф. Валиуллина) 140

АКТУАЛЬНОЕ МНЕНИЕ

Языковая ситуация в Приморском крае РФ: вызовы и перспективы. Интервью с Председателем Союза коренных малочисленных народов Приморского края В.В. Андрейцевым и заместителем председателя Союза Л.Е. Андрейцовой (М.Я. Каплунова) 143

Требования и рекомендации к оформлению статей 151



CONTENTS

Editorial preface 7

THEORETICAL ASPECTS OF SOCIOLINGUISTICS

Li Yuming. Reflexions on national language capacity. 8

METHODS OF SOCIOLINGUISTICS

Dorofeev Yu.V. Language biography as a method of sociolinguistic research 25

LANGUAGE SITUATION

Gasanova M.A. Communication failures in Dagestanian advertising discourse 39

Kolesnik N.G. The latest Ukrainian borrowings in modern Russian 47

LANGUAGE POLICY

Shelestyuk E.V. Soviet language policy and education in the post-WWII period. 60

YOUNG SCHOLAR'S ENDEAVOURS

Kashkarova P.V. Phonetic variation and change of Russian in the city of Cheboksary 86

Kuznetsov N.A. Present day sociolinguistic situation in Maikop 101

NOTES OF THE ANALYTICAL DISCUSSION CLUB ON LANGUAGE POLICY

Eighth meeting of the Discussion and analytical club on language policy (Moscow, Institute of Linguistics, Russian Academy of Sciences, May 25, 2021) (*E.A. Renkovskaya*) 119

SOCIOLINGUISTIC GLOSSARY

Language legislation (*M. V. Oreshkina*) 125

RECENT SCIENTIFIC EVENTS

Festival of minority languages in Sweden (Gällivare, Sweden, 2nd–3rd of September 2021)

(*I.F. Valiullina*) 140

CURRENT OPINION

Language situation in Primorsky Krai of the Russian Federation: challenges and perspectives.

Interview with the head of the Union of autochtonous minority peoples of Primorsky Krai

V.V. Andreytsev and deputy of the head of the Union L.E. Andreytseva (*M.Ya. Kaplunova*) 143

Style sheet 151